
Slovenci v Argentini smo počastili 70. oble-
tnico prihoda v Argentino, zaradi eksodusa 
po drugi svetovni vojni. Pred 70 leti se je 
pričenjala epopeja teh 6.000 Slovencev, ki so 
z negotovostmi in sledmi solz v očeh začeli 
novo življenje tukaj v Argentini. Čeprav so 
žalostni spomini dolgo časa odmevali v srcih 
teh 6.000 izseljencev, ja za njih začelo novo 
življenje polno blaginje, novih priložnosti in 
izpolnitev. Zato smo se mi, sinovi in hčere 
teh pionirjev, ki niso oklevali pri žrtvovanju 
vsega v zameno za svobodo, zbrali preteklo 
nedeljo, 30. septembra, v Buenos Airesu, da 
smo se zahvalili Bogu in Argentini za prilož-
nost, da znova zaživimo v tej novi domovini.

Naša slovesnost je pričela ob 9. uri na trgu 
Plaza San Martín. Zajetno število ljudi in 40 
narodnih noš se je zbralo pred spomenikom 
očeta argentinske domovine. To prvo gesto 
smo storili z namenom, da se zahvalimo 
Argentini, da je naše starše in stare starše 
sprejela v težkih časih svetovne zgodovine, 
ko je zelo malo držav brezpogojno odpiralo 
vrata skupinam emigrantov. Zapeli smo him-
ni obeh domovin in predsednik organizacije 
Zedinjena Slovenija, inž. Jure Komar, nam je 
podal nekaj misli o tej pomembni obletnici. 
Spomnil nas je na resnost tega zgodovinske-
ga trenutka in pomembnost vloge monsinjor-
ja Janeza Hladnika v pogajanjih z argentinsko 
vlado, ki je velikodušno sprejela naše starše 
in jim dala priložnost, da si lahko postavijo 
dom in gradijo prihodnost, pri čemer jim je 
prav tako dovolila ohranjanje njihovega jezi-
ka in kulture. V zameno za radodarnost in s 
pomočjo vrednot, ki so jih prinesli s Sloveniji, 
so ti migranti vračali državi tako, da so pos-
tali dobri delavci, podjetniki, strokovnjaki in 
dobri duhovniki in nune. V znak hvaležnosti, 
so predstavniki krovne organizacije Zedinje-
na Slovenija postavili venec rož pred spome-
nikom generala San Martina v imenu tistih 
6.000 src in v našem imenu, ki smo tisti, ki 
bomo nadaljevali te sanje in prizadevanja.

Kljub slabi vremenski napovedi, smo ime-
li krasno sončno jutro in smo lahko kar peš 
stopili proti buenosaireški stolnici v osrčju 
mesta, da bi začeli z drugim pomembnim do-
gajanjem te obletnice, namreč zahvala Bogu, 
da nam je poklonil čudež preživetja komuni-
stičnemu preganjanju v Sloveniji in nov dom 

meja, kjer so naši begunci našli svoj dom. Ko 
se kot verno ljudstvo spominjamo težke poti 
izgnanstva naših staršev in starih staršev ter 
vztrajnosti, s katero so znali poiskati pot, ne 
da bi zašli, nam mora biti to v poduk, da bi ta 
čudoviti zaklad krščanske vere in kulture, v 
vsej njegovi čistosti in življenjskosti, predali 
mlajšim generacijam, predvsem s svojim pri-
čevanjem svetosti, ki ga z veseljem živimo v 
družini ter različnih nalogah, ki gradijo naše 
življenje v slovenski skupnosti. To je najbolj-
ša dediščina, ki jim jo lahko podarimo.

Petje je kronalo najlepše trenutke bogo-
služja, kot na primer pesem mladih med da-
rovanjem, pesmi otrok slovenskih šol med 
evharistijo ter mogočna in pomenljiva Marija 
skoz’ življenje. Pred koncem pa še skupna in 
glasna Hvala večnemu Bogu -  Te Deum. Kar-
dinal Mario Poli nas je prisrčno pozdravil in 
nam čestital za to obletnico ter nas spodbu-
dil, da se kmalu vrnemo v stolnico, da lahko 
ponovno sliši naše lepe slovenske pesmi. Po 
končnem blagoslovu je zadonela mogočna 
Haendelova Aleluja, in sredi pozdravov in če-
stitk smo bili priča skupnemu slikanju vseh 
duhovnikov, ministrantov in narodnih noš, ki 
bo za vedno vtisnjeno v našem spominu kot 
eden izmed ključnih trenutkov v naši zgodo-
vini v Argentini.

Pred 70. leti so se naši ljudje tukaj v Ar-
gentini začeli pobirati od največje tragedije, 
ki jo pozna slovenska zgodovina. Na tisoče 
Slovencev je moralo zapustiti svojo domovi-
no, da so ušli iztrebljanju, ki se je dogajalo 
v Sloveniji. Nihče od teh 6.000 Slovencev, 
ki so prišli v to deželo ni nikoli prej pomis-
lil, da bo moral zapustiti svojo domovino, pa 
so se kljub temu nekega dne znašli v prista-
nišču ogromnega mesta Buenos Aires, siro-
te, pa vendar svobodni. Pozabljeni s strani 
rodne zemlje, so naši slovenski begunci, ki 
niso imeli nič drugega kot spomine in upa-
nje, začeli v tej argentinski zemlji težko pot, 
polno žrtev in trdega dela. Čudež, o katerem 
mnogi govorijo, je sestavljen zgolj iz ljubezni 
in vztrajnosti v složnosti. Tisti pionirji so nas 
naučili vrednost zvestobe Bogu in našim ko-
reninam. Zato danes, po 70 letih, vzklikamo: 
Hvala, Gospod! Hvala, Argentina!

JL/AC

ZAHVALNA SLOVESNOST OB 
70-LETNICI PRIHODA VARGENTINO

70 let že diha ta želja po svobodi

v Argentini. Ob 10. je pričelo bogoslužje, ki 
smo ga skrbno in z veliko ljubeznijo pripravili. 
Prisotni so bili vsi predstavniki naših domov, 
šol in organizacij, kakor tudi predstavniki ve-
leposlaništva Republike Slovenije v Argentini. 
Slovesno sveto mašo v buenosaireški stolnici 
je daroval argentinski primas, kardinal Mario 
Poli,  somaševali so apostolski nuncij msgr. 
Leon Kalenga Badikebele, nadškof v Corri-
entesu, Slovenec msgr. Andrej Stanovnik in 
slovenski duhovniki. Bogoslužje ne bi bilo 
tako slovesno, če ne bi bilo toliko podrobno-
sti, ki so nam, Slovencem v tem delu sveta, 
tako pri srcu: 30 ministrantov, 40 narodnih 
noš, argentinska in slovenska zastava, otroci 
vseh slovenskih šol, mladi in številčni zbor 
iz vseh domov, ki so se vsi skrbno pripravi-
li na to slovesnost. Petje pa ne bi bilo tako 
slovesno brez orgel, na katere je igrala naša 
draga Anka Savelli Gaser. Slovesni dogodek 
je obogatila prisotnost skoraj 500 rojakov, ki 
so ponovno zapolnili najpomembnejšo kate-
dralo v Argentini.

Slike Marko Vombergar

E S L O V E N I A  L I B R E
70 let v Argentini
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V pridigi je nadškof Andrej Stanovnik govoril 
o vseh naših družinah, ki so morale zapustiti 
svojo domovino in začeti žalostno in nezna-
no pot eksodusa, prisiljene s strani komuniz-
ma, ki je bil sovražen krščanskemu pogledu 
na svet in demokratičnim vrednotam. Prav 
tako nas je opomnil, da smo se zbrali, da se 
Bogu zahvalimo za življenje, krščansko vero 
in ljubezen do domovine, izpričano skozi se-
dem desetletij na tej blagoslovljeni argen-
tinski zemlji, zemlji odprtih in sprejemajočih 

Čudež, o katerem mnogi 
govorijo, je sestavljen 
zgolj iz ljubezni in 
vztrajnosti v složnosti.

“

”

Odbor Zedinjene Slovenije se iskreno 
zahvaljuje vsem, ki so sodelovali pri pripravi 
zahvalne slovesnosti:

• sv. mašo je vodil Janez Filipič,
• ministrante sta vodila Tomi Miklič 
in Marko Trpin, za organizacijo sta 
poskrbeli Nevenka Godec Zupanc in 
Angelca Podržaj Miklič,

• nalogo mežnarja je prevzel Albi Klarreich,
• narodne noše je koordinirala 
Mirjam Mehle Javoršek,
• prepevali so združeni pevski zbori iz 
San Martina, Ramos Mejie in San Justa 
ter pevci iz Pristave, pod vodstvom 
zborovodij Lučke Marinček Kastelic, Marte Se-
lan Brula in Andrejke Selan Vombergar; na orgle 
spremljala Anka Savelli Gaser,

• s petjem so sodelovali tudi mladi in otroci 
slovenskih osnovnih šol, pod vodstvom Marcela 
Brule,
• za venec je poskrbela Alenka Jenko Godec, za 
električni generator Martin Križ,
• zvok: fantje Audio San Justo,
• fotografiranje in video: Barbara Kržišnik in 
Marko Vombergar,
• oblikovanje: Cecilija Urbančič

Zahvale
• splošna organizacija: Zedinjena Slovenija.

Končno še zahvala mašnikom, ki so vodili sveto 
daritev: kardinal msgr. Mario Poli, apostolski 
nuncij msgr. Leon Kalenga Badikebele, nadškof 
msgr. Andrej Stanovnik, č.g. Franci Cukjati, č.g. 
Robert Brest, č.g. Tone Rant, č.g. Igor Grohar.

Vsem velik boglonaj!



Nos hemos reunido esta mañana para ce-
lebrar la Eucaristía dominical y en ella dar 
gracias a Dios porque nos hace Pueblo suyo, 
haciéndonos sentir que es profundamente 
compasivo y amoroso con nosotros. Esto lo 
acabamos de expresar en el salmo, en cuyos 
versos también reconocíamos conmovidos 
que El es bondadoso, que muestra el cami-
no a los extraviados y guía a los humildes.

En este contexto espiritual, el pueblo eslo-
veno conmemora hoy el éxodo que padeció 
hace setenta años, cuando un alto número 
de hombres y mujeres, familias enteras, 
niños y jóvenes, ancianos y enfermos, for-
zados por un sistema hostil a la visión cristi-
ana de la vida y a los valores democráticos, 
tuvieron que abandonar su patria e iniciar 
el penoso e incierto camino del éxodo, tal 
como continúa sucediendo hoy en muchas 
partes del mundo.

Por eso, a los que participan habitualmen-
te en esta misa, les sorprenderá escuchar el 
coro que nos acompaña con canciones en 
idioma esloveno, bella expresión de la fe y la 
cultura de este pueblo. Luego, con el bene-
plácito de ustedes, me voy a permitir decir 
unas palabras en mi idioma materno, como 
gesto de gratitud por la fe y la vida que he 
recibido a través de mis padres y de este pu-
eblo, que hoy reitera su gratitud al pueblo 
argentino por haber sido acogido fraternal-
mente en esta bendita tierra.

Detengámonos ahora en la Palabra de Dios 
que hemos proclamado. Ella ha iluminado 
nuestra historia y hoy continúa siendo luz 
para nuestros pasos. Tanto la lectura del lib-
ro de los Números (cf. Nm 11,25-29), como 
el texto del evangelista Marcos, advierten el 
peligro de no reconocer el bien que se rea-
liza más allá de la comunidad, grupo o mo-
vimiento al que se pertenece, y creerse si-

HOMILÍA - HOMILIJA
Homilía en la Misa de conmemoración del 
70º Aniversario de la Inmigración Eslovena
Catedral de Buenos Aires, 30 de septiembre de 2018.

GOVOR PRED 
SPOMENIKOM

Estimados compatriotas 
eslovenos y argentinos!
Nos encontramos aquí, frente al monumen-
to al general José de San Martín, Padre de 
la Patria, para expresar nuestro agradecimi-
ento a la Nación Argentina al cumplirse 70 
años de la llegada de nuestros antepasados 
a estas tierras.

Finalizada la Segunda Guerra Mundial, con 
gran parte del mundo en ruinas y con la 
expansión de un sistema totalitario y feroz 
-el comunismo-, miles de eslovenos fueron 
obligados a  dejar su patria para poder con-
servar su vida y libertad. Su primera escala 
de este calvario fueron los campos de refugi-
ados en Austria e Italia. La esperanza de ese 
momento era poder volver a su tierra, pero 
el destino marcó otro rumbo. Debían emi-
grar hacia otras tierras. Después de largas 
gestiones ante distintas naciones, llegó la 
noticia desde Buenos Aires, que el sacerdo-
te esloveno Juan Hladnik había conseguido 
de las autoridades argentinas la promesa de 
recibir hasta 10.000 refugiados eslovenos 
expulsados por el comunismo de su patria. 
Argentina no hizo distinción alguna y recibió 
con los brazos abiertos a jóvenes y mayores, 
también a niños y enfermos.

Se estima que entre 1947 y 1948 llegaron 
por barco a este puerto de Buenos Aires unos 
5500 eslovenos. Así, la Argentina recibió a 
nuestros padres, dándoles la posibilidad de 
formar sus hogares y forjar un futuro.  Per-
mitiéndoles mantener su idioma y su cultura 
y de esta forma no perder sus raíces, de las 
que nacieron las nuevas generaciones que 
estamos hoy aquí presentes, rindiendo este 
agradecimiento a la Argentina y a la Virgen 
María Pomagaj, Patrona de los eslovenos.

Este grupo de eslovenos conforma la última 
de las inmigraciones eslovenas que enrique-
ció con su aporte esta generosa tierra argen-
tina. Con los valores traídos de su Eslovenia 
natal, con trabajo y educación, han podido 
formar sus hogares, desarrollar empresas, 
brindar profesionales en distintas áreas, sa-
cerdotes, obispos, formar instituciones en las 
que se cultiva el idioma esloveno y su cultura. 
Y colaborar en el desarrollo de esta nación, 
que los recibió con los brazos abiertos.

Muchos de aquellos que vivieron esta dura 
experiencia hoy ya descansan en paz en esta 
tierra que los recibió. Es deber nuestro y de 
las generaciones por venir, mantener vivos 
estos valores que ellos nos transmitieron y 
seguir cultivándolos para el futuro de la co-
lectividad eslovena y en pos del desarrollo 
de la Nación Argentina.

GRACIAS, ARGENTINA!

Ing. Jorge Komar
Presidente de la Asociación Eslovenia Unida
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Slike Marko Vombergar

biduría evangélica se expresa –nos recuerda 
el papa Francisco– en el ‘gran protocolo’ del 
amor a Dios y al prójimo, sobre el que sere-
mos juzgados, y en el que se privilegia siem-
pre a los más pobres y despreciados por to-
dos. En ellos estamos llamados a ver, como 
en un espejo, el rostro de Jesús: “Porque 
tuve hambre y dieron de comer, tuve sed y 
me dieron de beber, estaba de paso y me 
alojaron, desnudo y me vistieron, enfermo y 
me visitaron, preso me vinieron a ver” (Mt 
25,35-36). Dejemos que la Palabra de Dios 
transforme profundamente nuestras vidas y 
nos dé aguante, paciencia y mansedumbre 
para no desanimarnos de hacer el bien si-
empre y a todos.

Dragi bratje in sestre slovenske skupnosti! 
V tem svetišču – katedrali smo se zbrali, da 
bi se Bogu zahvalili za življenje, krščansko 
vero in ljubezen do domovine, izpričano 
skozi sedem desetletij na tej blagoslovljeni 
argentinski zemlji, zemlji odprtih in spreje-
majočih meja, kjer je našlo svoj dom nekaj 
tisoč slovenskih beguncev, med katerimi 
so bili tudi moji starši in sorodniki. V dana-
šnjem dopoldnevu smo pred spomenikom 
generala Joséja de San Martina argentinske-
mu narodu izkazali globoko zahvalo za prisr-
čen sprejem.

Ko slavimo obvezen spomin slovenskega 
eksodusa, moramo priznati predvsem neo-
majno vero tega ljudstva v Boga Stvarnika in 
Očeta, v Jezusa Kristusa njegovega Sina, ter 
v Svetega Duha, ki ga napolnjuje in upodab-
lja v Božje ljudstvo, ki roma skozi zgodovino. 
Slovenska skupnost brez te vere, upanja in 
ljubezni, ter brez herojskega zgleda tisočih 
pričevalcev, ki so bili umorjeni iz sovraštva 
do vere – večina njih zelo mladih – ne bi pra-
znovala te obletnice.

Ko se kot verno ljudstvo spominjamo težke 
poti izgnanstva naših staršev in starih star-
šev ter vztrajnosti, s katero so znali poiskati 
pot, ne da bi zašli, nam mora biti to v poduk, 
da bi ta čudoviti zaklad krščanske vere in 
kulture, v vsej njegovi čistosti in življenjsko-
sti, predali mlajšim generacijam, predvsem 
s svojim pričevanjem svetosti, ki ga z vese-
ljem živimo v družini ter različnih nalogah, 
ki zaposlujejo naše življenje. To je najboljša 
dediščina, ki jim jo lahko podarimo.

Številna znamenja zmede, nasprotovanja 
in mržnje danes letijo proti Katoliški cerkvi 
in predvsem proti papežu Frančišku, ter ka-
žejo skrb vzbujajoče podobnosti z dobo, ki 
so jo morali živeti naši starši in stari starši. 
Od njih se naučimo zaupanja v moč molit-
ve, življenja iz zakramentov ter pogumnega, 
spokojnega in trdnega pričevanja usmiljene 
ljubezni, te, v katero zremo na Jezusovem 
križu, ki ljubeče in odpuščajoče kljubuje 
njim, ki so nanj zvalili ves svoj bes. V zgo-
dovini človeštva ni močnejše luči od Jezusa 
Kristusa – križanega, ki ga je Oče obudil od 
mrtvih. Ni bolj celostnega sporočila, ne poz-
namo bolj vesoljnega objema, prav tako ni 
bilo in ni dejanja ljubezni, ki bi se razdalo do 
te skrajne mere, od tega, ki se razodeva v 
Jezusu. Blagor nam, ki se nas je dotaknila 
njegova milost!

Kot verno slovensko ljudstvo smo preje-
li nežno in globoko pobožnost do nebeške 
Matere. Ona nas je vodila na srečanje s svo-
jim Sinom, bila je naša tolažnica v preizkuš-
njah in veselje v naših zmagah. Zatekamo 
se k njej in ji pobožno kličemo: Marija Po-
magaj! Pod njeno materinsko zavetje pos-
tavljamo sebe, naše otroke in mlade, naše 
ostarele in bolne.

Vedno hvaležni argentinskemu ljudstvu, 
prosimo, naj ga Devica iz Lujána reši vsega 
zla in mu podeli milost, da bo premagal raz-
dore, se bolj ljubil in skrbel za najbolj uboge 
in trpeče.  Amen.

Andrés Stanovnik OFMCap
Arzobispo de Corrientes

empre mejores y superiores a los otros. Así, 
en el texto del libro de los Números, hemos 
escuchado que algunos de la comunidad 
acusan a los que no pertenecen a ella de 
profetizar sin haber recibido la autorización 
correspondiente; y en el Evangelio vemos 
cómo reacciona Jesús ante la intolerancia 
de sus discípulos, que denunciaron a uno 
que, no siendo del grupo, se atrevía a sa-
nar en nombre del Maestro. Jesús responde 
con una amonestación: “No se lo impidan, 
porque nadie puede hacer un milagro en mi 
Nombre y luego hablar mal de mí. Y el que 
no está contra nosotros, está con nosotros” 
(Mc 9,39-40).

En el fondo, ese modo intolerante de pro-
ceder es un agravio a la bondad de Dios, 
que “hace salir el sol sobre malos y buenos 
y hace caer la lluvia sobre justos e injustos” 
(Mt 5,45). La claridad y la firmeza en las 
propias convicciones no deben convertirse 
jamás en actitudes de cerrazón y rigidez, 
porque pueden producir una peligrosa con-
fusión: creer que, porque sabemos algo o 
podemos explicarlo con una determinada 
lógica, ya somos santos, perfectos, mejores 
que la ‘masa ignorante’ (cf. Gaudete et exul-
tate, 45). La verdad va siempre de la mano 
con la humildad y la caridad, sin las cuales 
no es posible avanzar en la construcción de 
una convivencia pacífica, respetuosa y cre-
ativa, sea en el matrimonio, la familia, o en 
la sociedad.

El texto del apóstol Santiago (5,1-6) en la 
segunda lectura es muy fuerte y muy claro. 
Cuando entre las personas se interpone la 
riqueza como el valor supremo, el poder 
como ambición desmedida, o el placer como 
un absoluto, eso los lleva a cebarse a sí mis-
mos para destruirse y perder aun lo que han 
amontonado. Es un camino insensato. La sa-
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Učenci in učitelji slovenskih šol smo se zbrali 
v Slovenski hiši, na lepo pomladansko soboto, 
22. septembra, ob pol desetih zjutraj, da bi 
skupaj praznovali Slomškovo proslavo.

Dan smo pričeli s sveto mašo, ki jo je daro-
val g. Robert Brest ob somaševanju g. Tonija 
Burja. Med mašo smo molili za pokojne uči-
teljice in učitelje slovenskih šol. Pel je zbor 
otrok Baragove šole, pod vodstvom ge. Luci-
jane Servin Čeč.

Med pridigo nas je g. Robert s preprostimi 
besedami in z lepimi mislimi spodbudil, naj 
vztrajamo pri govorjenju materinega jezika, 
ter naj pridno molimo in oblikujemo svoje ta-
lente in dobre vrednote, ki nam bodo vedno 
v pomoč.

Po obhajilu smo vsi skupaj zapeli pesem »Je-
zus moj ljubim te« in jo navdušeno spremlja-
li z gibi. Nato je duhovnik povabil vse otroke 
naprej, da so pred Slomškovo relikvijo molili 
za vse učitelje in vzgojitelje.

Po maši je bil kratek odmor, da smo malo 
pomalicali, potem smo se pa pomaknili v dvo-
rano škofa Rožmana, kjer nas je lepo pozdravil 
šolski referent g. Marcelo Brula.

Ugasnile so se luči in v dvorani je zavladala 
tišina. Slomškova šola nam je uprizorila igro 
Frana Milčinskega »Krpan mlajši«.

Dogajanje se godi najprej v slovenskih goz-
dovih potem pa na dvoru dunajskega Cesarja. 
Martinče, vnuk slavnega Martina Krpana, je 
po dedu podedoval moč in tudi šverc s soljo. 
Župan Hlača je ljubosumen na Martinčeta, 
ker je Jerica zaljubljena v njega, zato hoče 
prevarati Krpana, pa mu ne uspe. Martinče se 

razjezi nad Županom, da kihne tako močno, 
da ponese Župana prav na dunajski dvor.

Na dunajskem dvoru so imeli prav takrat te-
žave s silnim Kosobrinom. Ta je izzival v boj 
vse možje, ki bi se upali proti njemu, šlo se je 
za roko princese Mare.

Cesar je zato iskal junaka, ki naj bi premagal 
Kosobrina. Izvedel je za Krpana in poslal koči-
jo ponj. Dvoboja končno ni bilo treba, ker silni 
Kosobrin ni bil drugi kot Marin zaljubljenec, 
vojvoda Juro, ki se je napravil v Kosobrina, da 
bi se maščeval nad cesarjem, ker ga je vrgel 
v ječo. Vse se je potem razjasnilo in uredilo v 
miru, brez nasilja.

Zastor je padel in sledilo je ploskanje.
Priznati moramo, da so se otroci pridno na-

učili svoje vloge. Nastopili so pogumno in od-
ločno, prepričljive vloge so  navdušile gledalce.

Zahvalimo se Slomškovi šoli za tako lepo 
igro, predvsem pa režiserju Marcelu Bruli in 
pomočnicama.

Lepo sceno je napravila ga. Andrea Quadri 
Brula s pomočniki. Za odlične kostume sta 
poskrbeli ga. Marjana Modic Cestnik in ga. 
Monika Vitrih Koželnik.

Veliko truda je bilo videti na odru in tudi lju-
bezen do slovenskega jezika. Naj nam bodo 
besede škofa Antona Martina Slomška: »Ma-
terin jezik je najdražja dota, ki smo jo dobili 
od svojih prednikov. Dolžni smo jo skrbno oh-
raniti in svojim potomcem zapustiti«, v spod-
budo, da bomo vsak dan bolj ljubili in gojili 
slovensko besedo!

Jegličeva šola

Simboličen datum Slomškove nedelje je poz-
dravil začetek vaj za koncert Slovanske sakral-
ne glasbe, ki si ga je zamislila in ga bo vodila 
gospa Lučka Kralj Jerman in  bo izvajan pod 
pokroviteljstvom društva Slovenija v svetu v 
cerkvi svetega Jakoba v Ljubljani, v četrtek, 4. 
oktobra 2018, in v katedrali svetega Justa v Tr-
stu, v nedeljo, 7. oktobra 2018.  V duhu Slom-
škove molitve in dela za slovenstvo je tudi ta 
koncert bil zamišljen kot molitev za slovenski 
narod in domovino, ki združuje matične, za-
mejske in zdomske Slovence.

To nedeljsko jutro smo pevci eden za dru-
gim prihajali v Škofove  zavode v Šentvidu. 
Prvi so naključno bili celo pozdravljeni s pri-
trkavanjem zvonov v sosednji šentviški farni 
cerkvi, v neposredni bližini zavodov. Na vrtu 
zavoda pa nas je pozdravilo še petje ptičev na 
drevesih, hoteč, da bi v naših srcih se vedno 
svetila pomlad, čeprav smo bili že pri začetku 
jesenskega časa.

Ja, tudi ti si tukaj! Od kot pa vi prihajate? 
Pred vrati društva SVS v zavodu v Šentvidu so 
nam pozdravi  vzbujali posebno veselje, ki se 
je kasneje še nadaljevalo in močno krepilo. 
Vsak izmed nas je takoj začutil, da bi zamudil 
izredno priložnost posebnega praznika prija-

Dober dan dragi otroci, starši in prijatelji 
naših šol! Še prav posebno pozdravljam vse 
naše učiteljice in učitelje!

Otroci, ste se kdaj vprašali zakaj proslav-
ljamo škofa Slomška? Zakaj je nam zgled in 
ga imenujemo »zavetnik slovenskih šol«?

Blaženi Anton Martin Slomšek je čutil, da 
se mora vsak človek naučiti brati in pisati, 
treba je oblikovati osebnost. Za Slomška sta 
vzgoja in izobraževanje en sam proces. Zato 
je ustanovil nedeljsko šolo.

Pravil je: »Prizadevajmo si vsa, še tako 
majhna dela, zvesto opravljati, tudi majhnih 
dobrih del veliko storiti.«

Skrbel je za narodno identiteto in jezik. 
Vsak ima dolžnost svoj jezik spoštovati. Pra-
vil je: »Kdor ne časti svojih slavnih predni-
kov, ne zasluži biti njihov naslednik.«

Delal je za pravičnost. Pravil je: »Skrbi in 
vadi se zares pošten biti in pred ljudmi pra-
vično hoditi. Potem bo zlata tvoja beseda. 
Pošteno stoj na svojem mestu, govori tako, 
kakor je prav, in se nikogar ne boj!«

»Družina, šola in Cerkev,« je učil, »morajo 
združiti svoje napore v resen vzgojni pro-
gram, pri čemer naj vsaka ohranja področje 
svoje avtonomije, vse pa naj se ozirajo na 
skupne vrednote.«

»Delaj veselo; delo je božji dar, ki nam 
zemljo polepša, živež poslajša, nam zdravje 
ohrani in nas greha obvarje.«

SLOMŠKOVA PROSLAVA | pozdrav 
Marcela Brule, voditelja slovenskih šol

Dragi otroci starši in učitelji: kot vidite so 
po skoraj 200 letih njegove misli zelo aktu-
alne. Zato imejmo našega Antona Martina 
Slomška za vzgled. Nagradimo naše učitelje 
z močnim aplavzom!

Še predno bomo začeli z igro, vas hočem 
povabiti prihodnjo nedeljo, 30. septembra, 
na zahvalno sveto mašo ob 70-letnici priho-
da naših prednikov v Argentino v buenosa-
ireški stolnici. Vsi skupaj bomo zapeli dve 
pesmi, katere ste že vadili v vaših šolah. Pri-
čakujemo vas! Ne pozabite, in če morda se 
ati in mami ne spomnita, ju pa vi opozorite. 
Prosite jih, naj vas pripeljejo.

Današnja igra Krpan mlajši v izvedbi Slom-
škove šole se dogaja na slovenskem v vasi 
pri Krpanu; ta je sicer vnuk slavnega Mar-
tina Krpana, po dedu je podedoval moč, a 
ni imel kobilice kakor stari. Mladi Martinče 
je zaljubljen v mlado Jerico, ki je varovanka 
pri županu. Župan je ljubosumen in hoče 
prevarati Krpana. Ko Martinče izve, kaj se 
dogaja, iz same jeze kihne in župan zleti 
prav do dunajskega Cesarja. Na dvoru se pa 
gode čudne stvari. Dunaj ravno napada silni 
Kosobrin, zato Cesar išče junaka, ki naj bi 
bil Kosobrinu kos. In... več pa ne bom po-
vedal, raje kar sami poglejte, kaj vse se je 
potem še zgodilo in kako se je vse končalo!

Marcelo Brula

teljevanja, če bi se moral odpovedati sodelo-
vanju pri tem glasbenem srečanju.

Zagledali smo prihod dirigentke, gospe Luč-
ke Kralj Jermanove, ki se je počasi vzpenjala 
po stopnicah, kot da bi na ramenih nosila 
težak križ skrbi z vprašanji o tem, s kakšnimi 
pevci se bo morala boriti in če so se res naučili 
program do potankosti, kakor so ji obljubljali. 
Prav gotovo ji je po glavi rojilo vprašanje, ali 
morda ni zaman, da je kar dvajset gojila misel 
na ta  koncert, na katerega je hotela za vsako 
ceno pritegniti Slovence iz vseh vetrov sveta.

Kar hitro smo morali v glasbeno učilnico, da 

začnemo s petjem. Nismo imeli veliko časa, 
saj je bilo potrebno preveriti dejansko zmo-
gljivost pevcev za izvajanje čudovito lepega a 
ne manj zahtevnega programa. Gospa Lučka 
je podrobno poznala vse odtenke izbranih 
skladb in točno vedela, kje je potreben vsak 
vdih. Pevci pa seveda o tem nismo kaj več 
vedeli, še pomislili nismo na to. Posedli smo 
se v krog okoli visokega stola, na katerem je 
sedela dirigentka za stojalom, ki se je kar po-
diralo pod težo partitur in drugih zapiskov. 
Nekaj izbranih uvodnih misli je zadostilo, da je 
zbor bil privezan na vajeti dirigentke. Še nekaj 
dihalnih vaj, malo glasovnega božanja glasilk 
in sproščanja mišic, pa so note iz diapazona 
dale povod zamahu, ki je izprostil glasove v 
presenetljivo ubrano petje. Takoj smo začutili, 
da bo koncert le izvedljiv in videli na obrazu 
dirigente nasmeh, ki je potrdil to zaupanje.

Kakor se pri glasbenikih skoraj neizogibno 
dogaja, tudi mi nismo ubežali takojšnjemu ko-
mentarju, da preveč bunimo v note in ne sle-
dimo njenemu mahanju, zaradi katerega je že 
skoraj padla iz stola pa še vedno ni zadoščalo, 
da bi iz našega izvajanja potegnila vse, kar je 
imela v mislih!

Vsekakor pa smo pevci že zadobili prepričanje 

-in mislim, da dirigentka tudi,- da pojeta duša 
in srce prav tiste družine, ki bo, kot pričakova-
no, odgovarjala umetniški zamisli dirigente.

Tri dveurne séanse vaj smo to nedeljo pretr-
gali z malico in kosilom, ki jih je pripravilo dru-
štvo SVS s pomočjo koga drugega kot pa dveh 
znancev in sorodnikov pevcev, ki sta poleg tega 
tudi člana pevskega zbora pri Frančiškanih v 
Ljubljani. Imeli smo občutek, da nas to nedeljo 
pozdravlja  in blagoslavlja sveti Slomšek, z dob-
rotljivostjo pa nam streže sveti Frančišek.

Fotokopiranje not za pevce z nepravimi ver-
zijami skladb, letanje, ter tu in tam telefonski 
klici sodelavke gospe dirigente so med vaja-
mi nakazovali, da je v zakulisju še drugi apa-
rat, ki nepretrgoma deluje in skrbi za uskla-
jevanje različnih prizadevanj pri postavljanju 
koncerta na oder.   

Po šesturni vaji smo se potopili v “Oče naš”, 
skladbo, ki bo otvorila koncertni program. Na-
videzna preprostost partiture je v resnici skri-
vala zahtevno glasbo, ki smo jo zapeli skoraj 
prepričani, da jo bo treba še popravljati. Vse-
kakor je pa pri petju bil prisoten duh iskrene 
zahvale za ta čudežni dan, ki nas je Slovence iz 
mnogih vetrov sveta pretopil v eno družino in 
dal doživeti nekaj izredno lepega, česar bese-
de skoraj ne morejo opisati…

JaZ

PROSLAVA ŠOLSKIH OTROK 
OB PRAZNIKU BL. ŠKOFA 
ANTONA M. SLOMŠKA

Slike Janko Koželnik 
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MENDOZA | srčni stik s slovensko ljudsko pesmijo

57. MLADINSKI DAN V SAN JUSTU
Mesec september, pomladanski mesec, me-
sec praznovanj. Na nedeljo, 9. septembra je 
mladina iz San Justa praznovala svoj 57. Mla-
dinski dan; najpomembnejši dogodek krajev-
nih mladinskih organizacij.

Navsezgodaj in ob mrzlem vetru, so se sa-
njuška družina in tudi rojaki drugih okrajev 
zbrali v stolnici, da bi se med sveto mašo zah-
valili za dolgoletni obstoj mladinskih organiza-
cij in se priporočili za bodočnost. Dušni pastir, 
prelat dr. Jure Rode je med daritvijo svete 
maše vse,  še prav posebno mlade, lepo in 
spodbudno nagovoril. Po obhajilu so se mladi 
zbrali pred oltarjem in skupaj zmolili molitev 
pred sinodo o mladih. Ob koncu so se mladi 
pomaknili k oltarju Marije Pomagaj in se pri-
poročili tudi Nebeški Materi.

Po končanem obredu se je celodnevni pro-
gram nadaljeval na dvorišču Našega doma, 
kjer je predsednica dekliške organizacije, Ka-
terina Javoršek, podala toplo dobrodošlico 
vsem navzočim.

Takoj po petju himen se je na dvorišču zače-
lo tekmovanje odbojke. Fantje so tekmovali v 
šestih ekipah in dekleta v štirih.

Ko se je bližala ura kosila so se vsi navzoči 
pomaknili v zgornje prostore, kjer so mladci in 
mladenke ter člani mladine v veselem vzdušju 
postregli okusno kosilo.

Po kosilu se je tekmovanje nadaljevalo. 
Končno je prišel čas, ko so se odigrale finale 
in so po končani zadnji tekmi vsi navzoči zo-
pet odšli v zgornje prostore, kjer naj bi se vršil 
kulturni program.

Ob polni dvorani je pred gledalce stopila ga. 
Mici Malavašič Casullo in vse navzoče prijazno 
pozdravila. Čeprav se je to marsikomu čudno 
zdelo, ker so vsi pričakovali mladega napove-
dovalca, je s sledečimi besedami prebila led: 
„Kaj, se vam zdi čudno, da vas pozdravljam za 
mladinski dan in vodim današnji kulturni pro-
gram? Peter Opeka je bil pred nekaj meseci 
med nami in je večkrat omenil, da je mladost 
odvisna od srca. Jaz bi imela rada vedno mla-
do srce. Kaj pa vi?”

Tako je vse opomnila, da čeprav leta mine-

Veselo presenečeni smo bili ob sporočilu: Ljo-
ba Jenče nas bo ponovno obiskala v Mendozi.

Obudil se nam je spomin na lepe trenutke 
ob uživanju naših starih ljudskih pesmi, pripo-
vedk in nepozabnega Ljobinega glasu. Spom-
nili smo  se njenega edinstvenega čuta ljube-
znivosti za navduševanje otrok, mladostnikov 
in tudi starejših.

Letos Slovenija aktivno sodeluje pri progra-
mu 2018 – EVROPSKO LETO KULTURNE DE-
DIŠČINE. Ljoba Jenče, samostojna umetnica, 
že 30 let raziskuje, zbira in predstavlja narav-
no in kulturno dediščino Slovenije, in to pre-
naša na mladi rod.

Ob tem obisku je Društvo Slovencev v Men-
dozi z veseljem sodelovali pri pripravi večih 
nastopov in srečanj.

V soboto, 22. septembra, so jo otroci Slo-
venskega šolskega tečaja sv. Cirila in Metoda 
pričakali z nekaterimi starši in učiteljicami. 
Pričela je skupna delavnica. Rezka Novak je 
pomagala in, kolikor je bilo potrebno, pre-
stavila Ljobine pravljice in skupno delo. Ot-
roci so navdušeno  poslušali, sledili in peli z 
gospo Ljobo. Ena ura in pol je kar prehitro 
minila. Sledila je skupna malica. Prav goto-
vo se bodo šolarji snidenja spominjali in še 
vnaprej navdušeni prepevali slovenske pe-
smi. Ljobin prispevek je za našo slovensko 
šolo bistvenega pomena.

Proti večeru, ob 9. je pričel drugi nastop, je-
dro Ljobinega gostovanja v Argentini naslov-
ljen: EVROPSKI ARHETIPI V SLOVENSKI LJUD-
SKI PESMI.

pokrajinah različne, kot je raznolika, bogata 
in prelepa tudi slovenska pokrajina«. (L.J.)

»Nocoj sem slišal besede , ki smo jih upo-
rabljali ob sejanju, puljenju, sušenju, tretju in 
pripravljanju tkanine iz modrega lanu, ko sem 
bil še otrok«, je dejal starejši rojak. Obuditi 
slične spomine po 80 letih je res ljubeznivo in 
nepozabno doživetje.

Sledil je dokumentarni film o Cerkniškem je-
zeru »Zadnji čoln« .

»Vpogled v življenje največjega presihajo-
čega  jezera na svetu, ki se čudežno spremi-
nja in pojavlja skozi letne čase skozi deževne 
in sušne dobe. Jezero leži v srcu kraškega 
sveta, v katerem je nastal pravi labirint jam 
in kraških pojavov. Cerkniško jezero nudi za-
vetje več kot 200 vrstam ptic, ki tu gnezdijo 
ali si samo odpočijejo v preletu iz severnih 
dežel na poti v Afriko in nazaj. Človek se je 
temu čudežnemu naravnemu pojavu  izgi-
njanja vode prilagodil in si naredil poseben 
čoln drevak, ki ga je izdolbil iz jelke, s katerim 
lahko pluje po plitvinah poplavljenih travni-
kov. V sušni dobi pa travnike pokosi in nahra-
ni svojo živino; ob presihanju pa rešuje ribji 
živež za novo deževno dobo«. (L.J.)

Ogledali smo si razstavljeni lan,  cvetje, ka-
menčke in še mnogo zanimivosti, ki jih je pri-
nesla k nam umetnica Ljoba.

»V teh naših krajih so v srčnem stiku z naravo 
razvili trdne korenine, ki jih ob poslušanju sta-
rega načina petja začutimo v globinah spomi-
na«, tako je zapisala Ljoba Jenče  in nadaljeva-
la: »Varovanje čudeža narave in edinstvenosti 

vajo, vsi radi obdržimo mlado srce in, ker smo 
vsi del iste velike družine je tudi ona veselo 
sodelovala.

Predsednik fantovske zveze, Nace Kržišnik, 
je v svojem nagovoru lepo opisal kako se je 
mladina na letni dogodek pripravila. Koliko 
časa in truda zahteva pripraviti najpomemb-
nejše mladinsko praznovanje, a vse to se da 
dobro izpeljati, če vsi mladi skupaj delajo.  S 
sledečimi besedami je sovrstnike spodbudil:

„Veliko časa smo žrtvovali, vložili smo naše 
delo in trud. Ker pa vemo, da vse to ni zaman, 
smo delo opravili z dobro voljo.

Vsi, ki sodelujemo smo različni, imamo raz-
lične osebnosti, drugače mislimo, nas zanima-
jo raznovrstne reči. Nekateri zahajamo redno 
v Dom, drugi se nam le parkrat pridružijo.

A vsi smo pomembni in imamo veliko skupne-
ga. Vežejo nas korenine, imamo skupne vredno-
te, prijateljske vezi, ki so nam podarjene. Za vse 
kar smo prejeli čutimo dolžnost, da tudi povrne-
mo. Z globoko hvaležnostjo se trudimo, da pre-
jeto ohranjamo in predajamo naprej.¨

Končno so ugasnili luči, odprli zastor in začel 
se je kulturni program. Najprej je bil v kratkem 
posnetku predstavljen mladi fant Luka, ki se je 
sprehajal po praznih in zapuščenih prostorih 
Našega doma. Po dramatičnem koncu, se luči 
na odru prižgejo in Luka se ves razburjen zbudi.

Na odru je bila poleg Luka še skupina mla-
dih: Mikaela, Kamila, Martina, Erik in Andrej, 
ki so se s skupnega taborjenja odpravljali do-
mov, pospravljali reči in čakali prevoz nazaj.

Med pripravljanjem in pospravljanjem smo 
lahko opažali značilnosti vsakega od mladih. 
V težkih trenutkih se človek pokaže takšen ka-
kršen je. Mladi so bili zapuščeni sredi Pampe 
in so si morali med seboj pomagati, da bi našli 
pot/prevoz domov. To ni bila lahka zadeva, a 
kakor se tudi v življenju, v skupnosti, med pri-
jatelji, v družini godi, moramo združiti moči in 
skupaj delati za bodočnost.

Med zgodbo je veliko število  mladih sode-
lovalo v dveh plesnih postavitvah. V prvi so 
predstavili kako hitimo, da izpolnimo zastav-
ljene cilje in vse kar ¨svet od nas zahteva¨. V 
hitenju velikokrat pozabimo, da življenje niso 

izročila pred uničenjem je naša etična zaveza 
prihodnjim rodovom«. S tem namenom je da-
nes Ljobin dom HIŠA IZROČILA.   

Tako  nadaljuje svoje življenjsko poslanstvo.
Zadnji Ljobin nastop je bil posvečen argen-

tinski javnosti v Escuela del Magisterio de 
la Universidad Nacional de Cuyo, v kateri že 
vrsto let delujejo kar trije dekliški zbori.

V ponedeljek, 24. septembra popoldan, je 
Ljoba Jenče opravila s skupino višje stopnje 
35 deklet, s pevovodji in profesorji, delav-
nico -  work shop: »LOS ARQUETIPOS DE LA 
CANCIÓN POPULAR ESLOVENA. Prof. Cvetka 
Grintal Bajuk je predstavila gostjo iz Slovenije 
in občasno prevajala. Občudovanja vredno in 
z ganljivo pozornostjo je vsa dvorana sledila 
celotnemu procesu. Vse navzoče je Ljoba pre-
peljala s pesmijo in rajanjem v belokranjski 
kolo. Navdušeni in srečni so dosegli zapeti 
večglasno slovensko pesem. Hvaležni za ta 
slovenski doprinos so ji zapeli argentinsko – 
aymará folklorno pesem. Ta poklon jo je glo-
boko prevzel.

Gostovanje Ljobe Jenče so podprli in orga-
nizirali: Veleposlaništvo Republike Slovenije 
v Buenos Airesu,  Ministrstvo za kulturo Re-
publike Slovenije, Urad Slovenske Vlade za 
Slovence v zamejstvu in po svetu ter Društvo 
Slovencev v Mendozi.

Odbor Društva Slovencev, vsi rojaki in prija-
telji, ter Escuela de Magisterio izražajo zahva-
lo organizatorjem in posebno Ljobi Jenče za 
vsa doživetja, ki nam jih je umetnica posredo-
vala ob gostovanju med nami.

Ljoba, srečno do prihodnjega obiska!

Božidar Bajuk

samo stopnje, potrebno je, da vse lepo doži-
vimo in uživamo. V drugem plesu je skupina 
mladih ob glasbi pokazala kako se zabavajo in 
sprostijo, ko plešejo.

Končno je skupina tabornikov uredila vrni-
tev, sprejeli so značilnosti vsakega in se podali 
s skupnimi močmi na pot.

Kot zaključek in spodbuda vsem navzočim 
so otroci na posnetku povabili naj skupaj va-
dimo najlepše vrednote, ki smo jih pridobili 
od naših starih staršev in staršev, da bomo še 
vnaprej skupaj gradili boljšo skupnost in tudi 
boljši svet.

Za zaključek so vsi mladi stopili pred oder in 
skupaj zapeli: ¨WE ARE THE WORLD¨.

Mi smo svet
Mi smo otroci
Mi graditi moramo svetlejši dan, 
začnimo se darovati.
Pred nami je odločitev,
da rešimo življenje
Res je! Lahko gradimo lepši svet, 
vsak dan ti in jaz.

Po končanem programu, so bili zahvale 
vredni vsi, ki so pripomogli, da je 57. mladin-
ski dan tako dobro izpadel.

Ekipi, ki sta v tekmovanju dosegli prvo mes-
to, sta dobili pokal. Prvo mesto so osvojile de-
kleta iz Ramos Mejie in fantje iz Ekipe C, ki so 
jo sestavljali fantje različnih okrajev.

Gospod Franci Cukjati je ob koncu kulturne-
ga programa podal svoje misli in poudaril, da 
bodo s skupnim delom mladinske organizacije 
še mnogo praznovale.

Dneva še ni bilo konec, na dvorišču so se 
mladi in vsi navzoči zavrteli in zaplesali ob zvo-
kih ansambla Baires Polka in KM43 ter tudi kaj 
okusnega pojedli in popili.

Mladinski dan je dan mladih, a prelepo je 
bilo videti, da je vsa sanjuška družina pripo-
mogla, da je vse krasno izpadlo. Vsi so bili del 
prekrasnega praznovanja in naj bo to motiva-
cija vsem, da združeni gradimo za bodoči rod!

Tatjana Groznik

Od leta 2008 naprej, po podpisu konven-
cije z UNESCO, se Slovenija, posebno Ljoba 
Jenče posveča omenjenemu programu. V 
zatemnjeni dvorani je pričel Koncert  »O, 
moja lepa Vida«. Slike in besedila, prikaza-
na na velikem ekranu je Ljoba Jenče zapela 
s svojim očarljivim glasom. »Na današnjem 
prostoru avtocestnega križa so se  skozi zgo-
dovino do tu pretakali štirje kulturni tokovi 
in sicer germanski na severu, ugrofinski in 
vzhodno slovanski na vzhodu, južnoslovan-
ski na jugu in romanski na zahodu. Arhetipi 
kot prapodobe kolektivnega nezavednega, 
so se skozi stoletja vtisnili v ustno izročilo in 
se na nenavaden način ohranili do današnje-
ga dne, kot da prebivajo v vsakem izmed nas 
in oživljajo ob poslušanju preprostih pesmi, 
ki so jih ljudje peli iz roda v rod. O spečem 
kralju, o v sod zaprti smrti, o  rožah in svetih 
gorah, kakor o tehtanju naših dobrih del in 
ravnovesju sveta. Poleg arhetipov v temati-
kah pa zasijejo melodike, ki so po različnih 

Na univerzi z voditelji in pevovodkinjami 
zborov visoke šole



Pred nekaj dnevi smo imeli priložnost uživati 
njegovo navdušeno in pogumno nastopanje 
v argentinski reprezentanci, saj se je pred 
kratkim v Italiji in Bolgariji vršilo Svetovno 
prvenstvo v odbojki. Mesto v ekipi mu zara-
di njegove odlične performance po različnih 
klubih in turnirjih po svetu pripada že kar 10 
let. Trenutno igra v močni seriji A1 pri Ra-
venni, v Italiji. V zadnji sezoni je bil z ekipo pr-
vak pokala Challenge: to je najpomembnejši 
turnir, »NBA odbojke«.

Slovenski športni portal je ta teden o njem 
pisal takole: »Za slovenski blok in obrambo 
bo največjo nevarnost predstavljal spreje-
malec Kristjan Poglajen, odbojkar slovenskih 
korenin, ki je trenutno najboljši posameznik 
Argentinec. Na tekmi proti Italiji je nanizal 
kar 18 točk«. »...igralec hitrih nog v obram-
bi v polju, visokega odriva pri mreži in pek-
lenskega servisa, ki bi ga bržkone prav rad 
imel v svoji vrsti naš selektor Slobodan Ko-
vač.  S servisom je v četrtem nizu začel drugi 
argentinski preobrat, v petem pa je tekmo za 
Argentince zmagovito zaključil.«

 → Prejšen teden sta se pomerili reprezen-
tanci  Argentine in Slovenije, v tekmi je ar-
gentinsko moštvo premagalo slovenskega. 
Vsi smo navdušeno spremljali tekmo. Kaj 
si občutil, ko si igral proti slovenski ekipi? 
Kako bi opisal to doživetje?
Zame je bilo to posebno doživetje, saj je bilo 
prvič, da sem igral proti državi svojih kore-
nin. Na začetku se mi je res zdelo malo čud-
no, a potem sem se sprostil in sem izredno 
užival, saj sem se zavedal, da se kaj takega ne 
dogaja pogosto. Slišati slovensko himno me 
je zelo pretreslo, prav tako tudi to, da sem 
razumel vse, kar je vpila publika in kar so se 
slovenski igralci med seboj pogovarjali. Izre-
dna izkušnja zame.
 → Kdaj in kako si se navdušil za odbojko? 
Vemo, da ste v družini prijatelji športa in še 
posebno močno povezani z odbojko. Je tudi 
to vplivalo na tvojo izbiro?
Brez dvoma se je moje navdušenje pričelo 
doma, ko smo se skupaj s starejšimi brati in 
sestrami igrali na domačem vrtu, ko sem jih 
hodil gledat tekme v Naš dom San Justo, ali 
v različne klube pa tudi v šolo, kamor so oni 
hodili. Ko sem zrasel sem tudi jaz začel igrati, 
saj mi je odbojka bila vedno bolj všeč.
 → V katerih klubih si igral?  
Od kdaj poklicno igraš?
Odbojko sem pričel igrati najprej v Colegio 
Monseñor Solari, kamor sem hodil v šolo, 
kasneje pa v klubu Vélez Sarsfield, kjer se je 
začela zame bolj kompetitivna doba. Profesi-
onalno pa sem začel ko sem bil star 18 let in 

NAŠI ŠPORTNIKI
Odbojkar Kristjan Poglajen 
“POLACO”
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sicer v nacionalni ligi A2, kot del mlajše ar-
gentinske reprezentance, potem sem pa že 
prestopil v ligo A1, ki je najvažnejši nacional-
ni turnir. V tej ligi sem igral dve leti v klubu 
Villa Maria, v Cordobi in eno leto v Belgrano, 
prav tako v Cordobi. Takrat sem se odločil, 
da se bom potrudil, da bi prišel najvišje, kar 
je v tem športnem svetu tako v argentinskih 
kot v evropskih ligah mogoče. Tako sem na-
daljeval  v klubu Sarmiento v Chaco, kasneje 
pa v Lomas Voley. Potem sem igral v Evropi v 
Belgiji, kasneje na Poljskem, dve leti v Brazili-
ji, v klubih Sao Jose in Montes Claros, zadnjo 
sezono pa v klubu Ravenna v Italiji.
 → Hodil si na naš Slovenski srednješolski 
tečaj in bil član skupine RAST XXXVI. Kako si 
uskladil toliko sobotnih športnih urnikov s 
tečajem? Si tečaj lahko dokončal ?
Najbolj se mi je zakompliciralo v zadnjem le-

tniku, ko sem vstopil v Vélez Sarsfield. Prosil 
sem trenerja, naj mi dovoli oditi bolj zgodaj, 
pa sem vseeno večkrat pritekel uro ali dve 
prepozno. Moj ata mi je vedno pomagal in 
me vozil, da sem to lahko izpolnil ter končno 
uspešno končal srednješolski tečaj.
 → Katere so značilnosti poklicnega 
športa in po čem se najbolj razlikuje od 
amaterskega športa?
Ko poklicno igraš se moraš temu posvetiti 
»full time«, ne samo pri tekmah in treningih, 
ki so redno po več ur na dan in na katerih mo-
raš biti zelo zbran, temveč tudi skozi celi dan 
in v življenju na splošno. Pomembno je, da si 
zelo odgovoren in se paziš pri hrani, pa se tudi 
potrudiš, da dan za dnem izboljšuješ svojo 
kondicijo, za kar si moraš še nekaj ur treninga 
kar sam dodati. Samozavest je bistvena.

Amaterski šport pa lahko mirno vzameš kot 
drugo dejavnost, saj se lahko istočasno kaj 
učiš ali imaš službo. Lahko tudi igraš kateri-
koli drug šport s svojimi prijatelji, česar pa 
ne smeš, ko poklicno igraš. Po drugi strani 
je profesionalni športnik velikokrat na poto-
vanju, daleč od družine in prijateljev. Tvoja 
glava in mentaliteta morata biti mrzli, da te 
nič ne odstrani ali raztrese od športa. Morda 
se lahko kaj učiš na daljavo, a moraš vedeti, 
da ima prednost vedno šport, zmagati tekme 
in dati od sebe vse.
 → Ali se tudi ti kaj učiš?
Imel sem možnost narediti na daljavo en 
tečaj za finančne naložbe. Ni vedno lahko 
uskladiti datume izpitov s športnimi obve-
znostmi, ker moraš za izpite večinoma biti 
prisoten. Lani, ko sem prišel v Italijo, sem 
se učil italijanščine, kar mi pride prav in je 
vedno koristno. Drugače sem pa tudi zelo 
navdušen za branje, zato vedno, ko imam kaj 
prostega časa, rad vzamem knjigo v roke.
 → Lahko opišeš povprečni dan v tvojem živ-
ljenju? Ali imaš kakšno posebno dieto?
Za športnike je zelo pomembno, da se dobro 
naspimo. Nekateri potrebujejo 7 ur spanja, 
drugi 8 ali 9. Jaz potrebujem vsaj 8 ur. Potem 
močno in zdravo zajtrkujem, kavo, pražen 
kruh z marmelado, zrna, suho in sveže sadje. 
Potem treniramo kakšno uro in pol ali dve, 
v glavnem za fizično kondicijo, komplemen-
te, včasih tudi vadimo kakšno posebno teh-
niko z žogo, sprejem, napad, itd. Pri kosilu 
vključim veliko zelenjave, lečo ali podobno, 
solate, kakšne vrste meso, tuno ali piščanca. 
Pazim, da je hrana čim bolj raznolika. Po ko-
silu mi zelo ugaja vsaj eno uro počivati, da 
se malo sprostim. Popoldan imamo približno 
dve uri in pol dolg trening, ki je zelo intenzi-
ven, s splošnimi vajami v igri, 6 proti 6, s toč-
kovanjem ali brez. Potem malicamo, gremo 
na tekmo -če jo tisti dan imamo- zvečer pa 
delamo kakšno kineziologijo za okrevanje, 
morda na  kolenih, ramah, ali krioterapijo 
(mrzloto), včasih pa tudi kompresivno tera-
pijo za pospešitev odtoka nog ali rok.
 → Imaš kdaj tudi prosti dan, si takrat lahko 
privoščiš kakšen prekršek v dieti?
Ko igram pri argentinski reprezentanci imam 
prosti dan v nedeljo, pri italijanski Ravenni, 
kjer igram skozi 8 mesecev, pa ob ponede-
ljkih, saj imamo vedno tekme ob četrtkih in 
nedeljah. Vedno se moramo nekako paziti pri 
hrani, da ni preveč ocvrtega ali moke. Redno 
nas kontrolirajo in nas merijo ter tehtajo. Jaz 
nimam preveč težav s tem, a drugi športniki 
včasih potrebujejo več nadzorovanja.

Alkohola nimamo direktno prepovedanega, 
včasih lahko malo poskusimo kakšen kozarec 
piva ali vina, a vemo, da ni priporočljivo za 
regeneracijo telesa po tekmah in treningih. 
Zato moramo biti pazljivi tudi pri tem.
 → Kateri so tvoji športni vzorniki in zakaj?
Imam več vzornikov med športniki. V glav-
nem občudujem take, ki so ne le dobri igralci 
temveč tudi dobre osebe zunaj igrišča. Na 
primer Emanuel Ginobili, svetovni prvak v 
košarki, ki je vsem priljubljen, znan kot izred-
no človeška ter inteligentna oseba, ki polaga 

veliko važnosti na družino, poleg tega pa tudi 
pomaga pri dobrodelnih ustanovah, itd.
 → Bi nam lahko povedal kakšno  
zanimivo anekdoto, ki si jo doživel  
v teh letih igranja odbojke?
Na Olimpijskih igrah 2016 v Rio - Brazil smo 
vsi športniki živeli v olimpijski vili, ki je kot 
malo mesto. Tam smo se srečavali po hodni-
kih, v jedilnici, itd.  Opazil sem, da so me 
mnogi od njih pozdravljali. Šele potem sem 
se zavedel, da so mislili, da sem Andrés 
»Chapu« Nocioni, argentinski igralec košar-
ke. Ko sva se pa vendar srečala oba, sva se 
nasmejala in potrdila, da sva si res podobna.
 → Kaj lahko še poveš o letošnjem Svetov-
nem prvenstvu? Proti katerim ekipam ste 
igrali in kako ste zadovoljni z rezultatom?
V prvem krogu smo igrali proti Belgiji (1-3), 
Dominikanski Republiki (3-0), Italiji (1-3), Slo-
veniji (3-2) in Japonski (2-3). V drugem kro-
gu pa proti Poljski (3-2), ki je zadnji svetovni 
prvak, Srbiji (0-3) in Franciji (1-3).  Rezultati 
niso bili tako pozitivni kot smo pričakovali. 
Izgubili smo odločilno tekmo proti Belgiji in 
zato nismo dosegli pričakovanih točk, kar 
nam ni pomagalo v drugi fazi. Zadovoljni 
smo bili s tekmo, ki smo jo odigrali z Italijo, 
bila je zelo močna in enakomerna. Premagali 
smo tudi Slovenijo in Dominikansko Republi-
ko, to nista bili lahki tekmi. Tako smo končno 
ostali na 14. mestu.
 → Trener argentinskega moštva je že nekaj 
let Julio Velasco, znan po globoki osebnosti. 
Kako bi ga opisal, kaj si se od njega naučil?
Od njega sem se veliko naučil. Od vsakega 
igralca zahteva največ, kar lahko od sebe da, 
da doseže najvišji nivo, ki ga zmore in ni za-
dovoljen z manj. Vedno nas navdušuje, naj 
se zanimamo, naj gledamo tekme drugih 
ekip s tehničnega vidika in da naredimo vse, 
kar moremo, da se še kaj naučimo. Vedno 
išče popolnost, čeprav ta ne obstoja. Po dru-
gi strani pa polaga veliko važnost na to, da 
smo urejeni, da pazimo na čistočo prostorov, 
kjer se nahajamo, da pospravimo za seboj 
prazne steklenice vode, povoje, ki jih upo-
rabljamo, da ne mečemo papirjev na tla, da 

• Star je 29 let in meri 1,95 m. 
• Rojen je v družini Lojzeta in 
Irene Urbančič.  
• Hodil je v slovensko Balantičevo 
šolo v okraju San Justo, ter na 
Slovenski srednješolski tečaj ravn. 
Marka Bajuka (SSTRMB), ki ga je 
zaključil v skupini RAST XXXVI.

Brez dvoma se je moje 
navdušenje pričelo 
doma, ko smo se skupaj 
s starejšimi brati in 
sestrami igrali na 
domačem vrtu

“

”
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smo pazljivi in hvaležni z vsem materialom 
in prostorom, ki nam ga posojajo. Tako nas 
uči biti edini tudi v tem, ker vse pripomore 
k skupnemu cilju.
 → Kako se počutiš v argentinski  
reprezentanci?
Pripadati argentinski reprezentanci je 
zame nekaj zelo pomembnega. Nositi be-
lomodro majico mi je v veliko čast a je tudi 
velika odgovornost, saj z njo na svetu pred-
stavljamo vse Argentince, obenem pa tudi 
tiste mlade, ki bi radi bili na našem mestu. 
Zato vedno skušam dati od sebe čim več, 
da belomodre barve povzpnem najvišje, 
naj si bo z igro, kakor tudi z raznimi gesta-
mi, kot na primer, da se slikam z otroki ali 
mladimi, ki se mi približajo in podobnimi 

20. oktobra ob 20:30
II. Country večer v San Martinu

27. oktobra
Šolski izlet v Glew

27. oktobra ob 15:00
Redni pouk SSTRMB

27. oktobra ob 20:30
70. obletnica Pevskega zbora 
v slovenskem domu v San Martinu

28. oktobra
Obletnica na Pristavi

3. novembra ob 20:00
Kulturni večer SKA v Slovenski hiši

4. novembra
50. mladinski dan v San Martinu 
in skupni mladinski dan

6. oktobra
Mladinsko peš romanje v Luján

6. oktobra ob 20:00 
Kulturni večer SKA v Slovenski hiši 

7. oktobra
52. obletnica Zveze slovenskih 
mater in žena v Slovenski hiši

13. oktobra ob 15:00
Redni pouk SSTRMB
 
14. oktobra
Obletnica Našega doma v San Justo

20. oktobra ob 15:00
Redni pouk SSTRMB

KOLEDAR

detajli, ki veliko pomenijo in dodajo plus. 
Nikoli ne pozabim na moje začetke v re-
prezentanci, kako sem bil živčen in neizku-
šen, saj je bilo zame vse novo. Danes, po 
desetih letih vse to že lahko bolj uživam, 
brez takšnega pritiska in z veseljem.
 → Kaj bi povedal ali svetoval mlademu 
športniku, ki danes sanja, da bi šel po 
tvoji poti?
Po svojih izkušnjah bi mu svetoval, naj uži-
va pri tem, kar bi rad dosegel. Včasih ni 
zadosti s tem, da želiš in želiš, to je res, a 
bistveno je, da vsak da od sebe vse, kar 
more in da padcev ali porazov ne doživi 
kot trenutke, ki ga definirajo. In to velja 
na vseh področjih življenja. Definira nas 
v glavnem to, kako reagiramo v tistih tre-
nutkih. Zato je treba vedno pred seboj 
imeti visok cilj, kamor bi rad prišel, imeti 
motivacije, ambicije, biti vztrajen in vedno 
pripravljen narediti tudi kakšne »extra« 
napore in korake za dosego cilja. Če potem 
ne zadostuje, pač, bo treba poiskati nove 
poti.  A le tako bo vsak lahko miren, da je 
dal od sebe vse kar je mogel.

Ves trud, vztrajnost, mnogo porazov in 
tudi uspehov skozi več kot 16 let je zasid-
ralo v Kristjanu trpežno in samozavestno 
osebnost, ki danes predstavlja močan ste-
ber v argentinski reprezentanci.  A to nika-
kor ni zasenčilo njegovega bistva: prijaz-
na, dosegljiva oseba, vedno pripravljen za 
pogovor ter dobro gesto do vseh, je danes 
v ponos družini, sošolcem in prijateljem, 
pa tudi vsem argentinskim Slovencem, ki 
ga  poznamo že od malega. Dragi Kristjan, 
želimo ti še mnogo uspehov in vztrajnosti!

-s &-g

NAŠI ŠPORTNIKI
nadaljevanje

...vedno pred seboj imeti 
visok cilj, kamor bi rad 
prišel, imeti motivacije, 
ambicije, biti vztrajen...
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